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I csörög a Pannon GSM 

Zonta-jótékonyság 
• D M - i n f o r m á c i ó 

Gyertyafényes jótékony-
sági hangversenyre invitálja 
a szegedieket a Zonta klub. 
A Felsővárosi templomban 
szombaton 19 óra 15 perc-
kor kezdődő koncert bevéte-

lét a vakok és gyengénlátók 
javára ajánlják fel. 

A hangversenyen fellép 
Bonecz Tamás, Cser Kriszti-
án, Katona Judit, Pörneki 
Anikó, Polgár Etelka és Vis-
nyovszki Lilla. 

A Morton's nem szállt el 

• A közgyűlés felújíttatja a Kárász utcát.* 

„Lesöpörték a padlást!" 

A képviselők már élvezhetik a felújított diszterem áldásait: a parketta csillogását, 
a vörös szőnyegek puhaságát, a fűtőtestek melegét. (Fotó: Karnok Csaba) 

Három nekirugaszko-
dás ra rág ja át magát 
azon az i rathegyen a 
szegedi közgyűlés, me-
lyet áprilisi ülése elé hal-
moztak. Tegnap 40, ma 
30 témáról döntenek, 9 
ügyről pedig a követke-
ző, vagyis a május végi 
közgyűlésen határoznak 
- ha minden a terv sze-
rint alakul. 

Egyszerre került terítékre 
a múlt évi és az idei költség-
vetés. így aztán alkalma nyílt 
a közgyűlésnek, hogy érzé-
kelje döntéseinek súlyát és 
hatását . A munkát azzal 
kezdték a városatyák, hogy a 
tavalyi költségvetést 1. alka-
lommal, most utoljára módo-
sították. Kiderült: Szeged a 
tervezettnél 30%-kal na-
gyobb összegből, 25 milliárd 
300 ezer forintból gazdálkod-
hatott. Az egy év alatt össze-
gyűlt 7 milliárdos többlet, az-
az a költségvetési mozgás 
oka - hangsúlyozta dr. Sza-
lay István polgármester - : az 
önkormányzatok gazdálkodá-
sát jellemző stabilitáshiány. 

Az 1997. évi zárszámadás 
vitájában Básthy Gábor gaz-
dasági a lpolgármester el-
mondta: az elmúlt 3 év „so-
kat és méltán szidott" helyi 
gazdaságpolitikájának ered-
ménye, hogy az önkormány-
zat tartósan kevesebbet köl-
tött működésre , mint 
amennyi ilyen jellegű bevé-
tele volt. Szerinte ez eredmé-
nyezte, hogy a szegedi költ-
ségvetés fejlesztésközpontú. 
A múlt év jellemzője, hogy 

az inflációt meghaladó mér-
tékben növekedett a gazda-
ság teljesítőképessége, így 
aztán növelni lehetett a helyi 
iparűzési adóból származó 
önkormányzati bevételt is. 
Ellenben a városi kasszába 
évről évre kevesebb kamat-
bevétel és ingatlanértékesí-
tésből származó pénz érke-
zik. Az önkormányzat né-
hány gazdasági társaságban 
résztulajdonos, de ottani ma-
gatartásának felülvizsgálatát 
javasolta dr. Szilvásy László 
(Fidesz-MPP). A többség ez-
zel egyetértett, ami azt is je-
lentette, hogy értékelték a két 
szabaddemokrata képviseld, 
dr. Molnár Zoltán Nagy 
Sándor észrevételét: az egyik 
ilyen társaság, a Kábeltévé 
Rt. idei extraprofitjának for-
rása a cég árpolitikája, mely 
monopolhelyzetéből fakad. A 
lakosságot sújtó magas előfi-
zetői díjakat „fényes nappal 
elkövetett rablásnak" minő-
sítették, s javasolták: az ön-
kormányzat mint résztulajdo-
nos étje el, hogy lakosságba-
rát legyen a kábeltévés árpo-
litika. Ezt az érvrendszert 
„kampánybeszédnek" minő-
sítette az alpolgármester. A 
testület végül a Közigazgatá-
si iroda eddigi legalaposabb 
munkájaként értékelte és el-
fogadta az 1997. évi zár-
számadást. 

A tavalyi, közel 498 millió 
forintos pénzmaradvány fel-
osztása különös tanulságok-
kal szolgált. E pénz - többek 
között«- olyan beruházások 
megvalósulásához járul hoz-
zá, mint a városi szennyvíz-

tisztító, az újszegedi főgyűj-
tő, vagy a Gábor Dénes szak-
középiskola rekonstrukciója. 
De a tavalyi pénzmaradvány-
ból nem finanszírozható min-
den elkezdett beruházás és 
felújítás, ezért a képviselők 
újabb, nagyjából 165 millió 
forint hitel fölvételére bírták 

- az önkormányzatot, mikor 
például a Bajai úti éjjeli me-
nedékhely kialakításáról, a 
Rókus I. számú Általános Is-
kola tornaterme beázásának 
megszüntetéséről döntöttek. 
„Lesöpörték a padlást!" -
fogalmazott a gazdasági al-
polgármester a folyosón, mi-
után befejeződött a képvise-
lői kívánságok teljesítésének 
szavazássora. 

A költségvetések módosí-
tásának napja volt a tegnapi. 
Hiszen az idei mérleg első, 
kampányszéltől sem mentes 
korrigálása is elkezdődött. 
Ám ez akkora falatnak bizo-
nyult, hogy megemésztése 
igényli a képviselők tegnapi 
és mai munkanapjának jó ré-
szét. Csütörtökön a képvise-
lők többsége az együttműkö-
dési megállapodást a Tiszatáj 
Alapítvánnyal elutasította, az 
Értelmiségi Nyári Egyetem-
mel támogatta. így az utóbbi 
rendezvény 750 ezer forintot 
kap a felsőoktatási és tudo-
mányos tanácsnoki alapból. 
A közgyűlés zöld utat adott a 
város szakképző iskolái vi-
lágbanki pályázatainak. A 
városrendezési tervek készít-
tetésére 25 millió forintot kü-
lönített el. A sport támogatá-
sára szánt pénzek elhelyezése 
megosztotta a közgyűlést. A 

többség úgy határozott, hogy 
a sportalapot nem növeli az-
zal a 8 millió forinttal, amit 
korábban az iskolai „ficánko-
lók" támogatására különftett 
el, ezzel tu la jdonképpen 
megkurtította a profi egyesü-
letek között „szétdobható" 
összeget. A sportalap céltar-
talékából 3 millió forintot 
sporttámogatási pályázat ki-
írására használnak föl. Az 
önkormányzat 2 millió fo-
rinttal támogatja a Papíron 
SC Medikémia csapatának 
szereplését a Kupagyőztesek 
Európa Kupájában. A köz-
gyűlés döntött a sportcélú in-
gatlanok birtokba vételéről, 
majd a Szegedi Kajak-kenu 
SE Felső-Tiszaparti szabad-
időközpontjának felújításá-
hoz 10 millió forintot adott. 
Ezután a képviselők egyéni 
kérései alapján kezdték mó-
dosítani az idei költségvetést. 
E „fazonigazítás" ma folyta-
tódik. 

Az „egyebek" között a 
szegedi önkormányzati kép-
viselők vitáztak a Kárász ut-
ca rekonstrukciójáról. A pol-
gármester kampányízű ötleté-
vel nem ért egyet a gazdasági 
alpolgármester, de a városfej-
lesztési és tulajdonosi bizott-
ság elnöke, Juhász Antal 
(Munkáspárt) se. Végül -
igaz, második nekirugaszko-
dásra - úgy döntött a köz-
gyűlési többség, hogy szep-
temberben elkezdik a sétáló-
utca és környezete 181 millió 
forintra taksált«felújítását. A 
szegedi közgyűlés ma foly-
tatja munkáját a Torony alatt. 

Újszászi Ilona 

• Hétszáz nyugdíjas számvetése 

Életünk - ajándék!" f f 

ikat, észrevét 
h é t e n F e k e t 
Ü g y e l e t e s mi 
reggel 8 és 1( 
között hívhat 
fonon. Elvesz 
gyakat vissza 

gvenes hirdetésben tehetik ki 
tésfelvétel: 8-tól 18 óráig a 06 
letve személyesen a Sajtóház! 

Razzia. Szűcs László 
(319-885) azt fejtegette, 
hogy jó, ha szaporodnak a 
razziák, csak az a baj: a 
törvények elnézőek. Hiába 
gyűjtik össze a zsebeseket, 
ha két hét múlva kienge-
dik őket. A rendőrök szél-
malomharcot folytatnak. 

Köszönetek. A dr. Bo-
ross József utcai óvoda a 
Plas t ica Bt .-nek hálás , 
amiért ingyen j av í to t t a 
meg a csúszdát. A Rókus 
II. számú óvodának pedig 
egy szülő, Nagyné Kószó 
Csi l la szeretné megkö-
szönni, hogy nyílt napot 
rendeztek és betekinthet-
tek az intézmény életébe. 

Temesvári körút . A 
gyerekek nem tudnak át-
kelni a Temesvári körúton, 
akkora a forgalom, és nem 
működnek a jelzőlámpák 
sem. Papp Judit (430-255) 
azt javasolja, hogy rendőr 
irányítsa a forgalmat reg-

• Munkatársunktól 
Hét éve „szállt le" Szege-

den a Morton's Légi Utazási 
Iroda. A cég forgalma tavaly 
meghaladta a félmilliárd fo-
rintot, ezzel a vidék legna-
gyobb utaztatási vállalkozá-
sává nőtt. Ebben nagy szere-
pe volt egyebek mellett a 
Morton's Amerika magyarul 
programjának, amelyre az 
országban 400 helyen lehe-
tett „benevezni". Legújabb 
akciójuk címe pedig: Le-
szálltunk a földre - tudtuk 
meg Jászay György irodave-

J 

eiket, tapasztalataikat ezen a 
K l á r á v a l o s z t h a t j á k m e g . 

a k a t á r s u n k m u n k a n a p o k o n 
vasárnap pedig 14 és 15 óra 
a 06-20-432-663-as rádiótele-
t tárgyakat kereső, talált tár-
dni szándékozó olvasóink in-
:zé mondanivalójukat . Hirde-
i0-820-220-as zöld számon, Il-
in és hirdetőirodáinkban. 

gel 7 és 8 óra között. Egy 
másik panaszosunk (488-
860) azért haragszik, mert 
az építők pénteken délben 
abbahagyják a munkát és 
hétfőig nem történik sem-
mi. Holott az ilyen jellegű 
felújításokon éjjel-nappal 
dolgozni kellene, hogy ne 
bénuljon le Szeged közle-
kedése. 

Áram. A Vitéz utca 2-
ben kedden két ismeretlen 
férfi leszerelte a lépcsőház 
villanyóráját, valamint az 
antennaerősítő óráját azzal 
a mesével, hogy mindket-
tőt hitelesíteni viszik. A 
lakók két napig nem néz-
tek tévét. Mint megtudtuk, 
a készülékeket ellopták, a 
Démász és az ÉKF Kft. 
azóta is közösen dolgozik 
a megoldáson. 

PANNON GSM 
»»»»• l i é l**Ml . 

zetőtől. Tegnap délután üz-
leti találkozóra hívta a Mor-
ton's legjelentősebb partne-
reit. A Tisza Szállóban tar-
tott ünnepségen először Vá-
nyai Éva alpolgármester kö-
szöntötte a vendégeket, majd 
méltatta az utazási iroda te-
vékenységét, a térségben be-
töltött, egyre növekvő szere-
pét. Jászay György bemutat-
ta kollégáit, a cégvezetőt, 
Marton Józsefet. A rende-
vényt táncos műsorral tették 
emlékezetessé üzleti partne-
reik számára. 

I J • 

A Szegedi Nyugdíja-
sok Egyesülete tegnap 
délelőtt tartotta az éves 
közgyűlését a Megyehá-
za nagytermében. Há-
rom napirendi pontot 
tárgyaltak meg az ülé-
sen, az egyesület tavalyi 
munkáját, idei feladata-
it, az ellenőrző bizottság 
tevékenységét és előter-
jesztették az 1998-as 
költségvetést. 

„Életünk - a jándék!" -
kezdte a beszámolóját Marsi 
Mihályné, az egyesület elnö-
ke. A körülbelül 700 főnyi 
tagság nyugdíjas éveit négy 

bizottság próbálja könnyeb-
bé tenni. A jogi bizottság 
kéthetente tart fogadóórát, 
amin segítenek a tagoknak 
elkészíteni különféle szerző-
déseket és végrendeleteket, 
hivatalos leveleket írnak, va-
lamint jogi tanácsadást nyúj-
tanak. A Szegeden élő tago-
kat a szervezési bizottság 
fogja össze, valamint ő oszt-
ja szét a nyugdíjasok lapját 
is. Nyugdíjemelési kérelmet, 
valamint szociális segélyek 
megfogalmazását és továb-
bítását a szociális bizottság 
végzi. A különféle kirándu-
lásokat, filmvetítéseket és 
kiállítások megtekintését a 

kulturális bizottság tagjai 
végzik. 

Laczkó Ferenc, az elle-
nőrző bizottság elnöke is-
mertette az egyesület szerve-
zeti működésének és pénz-
gazdálkodásának ellenőrzési 
folyamatát. Évente három-
szor tartanak nagyobb ellen-
őrzést, ilyenkor vizsgálják a 
négy bizottság tevékenysé-
gét is. A vizsgálat során egy-
két esetben találnak kisebb-
nagyobb hibát , de ezeket 
gyorsan kijavítják. 

A leglényegesebb a taka-
rékosság - mondta Csejtei 
Istvánné titkár az 1998-as 
költségvetés előterjesztésé-

ről tartott beszámolójában. 
A tavalyi évre előírt tervet 
betartották, vagyis megtaka-
rítással zárták 1997-et. A 
legjelentősebb bevételük a 
banki kamatokból tevődött 
össze. Egy alapítványt is lét-
rehoztak, amely támogatja 
az egyesület munkáját. 

A különféle segélyek ki-
harcolása, a nyugdíjasok ér-
dekeinek védelme és kultu-
rális programok szervezése 
mellett az egyesület legfon-
tosabb feladata, hogy össze-
fogja a magányosan élő idő-
seket és egy szerető „család" 
vegye őket körül. 

K. T. 

Felsőoktatási 
Szövetség 

• Munkatársunktól 
A kormány március elején 

jóváhagyta a Szegedi Felső-
oktatási Szövetség alapító 
okiratát. Az április elsejétől 
működő szervezet felépítésé-
ről, feladatairól tartottak tájé-
koztatót tegnap délután a Jó-
zsef Attila Tudományegyete-
men. A találkozón részt vet-
tek a társuló intézmények 
(JATE, SZOTE, JGYTF, 
SZÉF, Konzervatórium) ve-
zetői, a karok dékánjai, vala-
mint Szalay István polgár-
mester a város, Szeri István a 
helyi gazdaság képviseleté-
ben. Békési Imre, a tanárkép-
ző főiskola főigazgatója, az 
integrációt szervező Univer-
sitas Egyesülés soros elnöke 
beszámolt a szövetség felépí-
téséről , működésérő l és 
azokról a feladatokról, ame-
lyeket a két év múlva meg-
alakítandó, egységes Szegedi 
Egyetem lé t rehozásáig el 
kell végezni. A résztvevők 
hangsúlyozták, hogy az in-
tegráció az intézmények tel-
jes egyetértésével szervező-
dik Szegeden. Ez a „szerves" 
fejlődés az oka annak, hogy 
a szegedi integráció - a nem-
zetközi pénzintézet szakem-
berei szerint is - jobb a töb-
binél. 

Közéleti 
Kávéház 

• Munkatársunktól 
Ma 18 órakor a Royal 

Szállóban a Közéleti Kávé-
ház rendezvénysorozata kere-
tében az agy- és szívinfark-
tusról beszélget a vendégek-
kel, dr. Vécsei László pro-
fesszorral, a SZOTE Neuro-
lógia vezetőjével és dr. Csa-
nády Miklós professzorral, a 
SZOTE II. sz. Belgyógyásza-
ti Klinika igazgatójával a 
házigazda, dr. Mihály Mária 
újságíró. 

Jövünk, Európa! 
• Munkatársunktól 

A Csongrád megyei Fel-
növekvő Generációért Ala-
pítvány .Jövőnk Európa, jö-
vünk Éurópa!" címmel két-
napos rendezvényt szervez, 
hogy városunk és megyénk 
polgárai minél szélesebb 
körben kapjanak tájékozta-
tást hazánk integrációs törek-
véseiről, az Európai Unióhoz 
tartozás előnyeiről, a csatla-
kozás követelményeiről. A 
Duna-Maros-Körös-Tisza 
Eurórégió mutatkozik be áp-
rilis 17-én, pénteken a szege-
di Kass Galériában megren-
dezendő Európa kávéházi 
összejövetelen. Másnap a 
Sa j tók lubban az Európai 
Unió történetével, felépítésé-
vel ismerkedhetnek meg az 
érdeklődők. Az integráció 
időszerű kérdéseiről tart elő-
adást dr. Balogh_András, a 
Magyar Külügyi Intézet 
igazgatója és dr. Botka László 
országgyűlési képviselő. A 
fiatalok és az Európai Unió 
kapcsolatáról beszél délután 
2 órától Fábián Zsuzsanna, a 
Baloldali Ifjúsági Társulás 
szegedi elnöke, valamint Kő-
vári István, a Mobilitás Ifjú-
sági Szolgálat igazgatója. 
Szeged és az Európai Unió 
kapcsolata lesz a 16 órakor 
kezdődő vita témája, a vita 
vezetője dr. Kozma József 
szegedi tanácsnok, vendégei: 
dr. Botka László, országgyű-
lési képviselő, Dlusztus Im-
re, lapunk főszerkesztője, dr. 
Géczi József országgyűlési 
képviselő, valamint dr. Sza-
lay István szegedi polgár-
mester. 

Ványai Éva alpolgármeter az üzleti találkozón 
- Jászay György irodavezetővel. 

(Fotó: Gyenes Kálmán) 

A ÜÉLMAGYARORSZÁG 
Könyv-, Lapkiadó és Nyomdaipari Kft. 

érettségizett, minimum 25 éves 
* hirdetési képviselőt 

keres meglévő partnerkör gondozására. 
Feladata: hirdetési felület értékesítése. 

Fényképes önéletrajzokat a hirdetési titkárságra kérjük leadni 
1998. április 27-ig. 

Szeged, Stefánia 10. (Sajtóház). 


